
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 28. oktober 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 115 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 115:  

”Vil ministeren undersøge, om beregningerne af effektiviseringskravene for kvalitets-

fondsbyggerierne bygger på beregninger, der er realistiske at indfri uden store om-

kostninger for personale og patienter?” 

 

Svar: 

Først vil jeg gerne oplyse om, at hver eneste krone, som regionerne sparer på mere 

effektiv drift på de nye sygehuse, bliver i regionerne. Staten har dermed ikke taget 

penge ud af regionerne. Det fremgår af Aftalen om regionernes økonomi for 2017. 

 

Effektiviseringskravene til kvalitetsfondsbyggerierne understøtter, at vi med de nye 

sygehusbyggerier ikke blot får ”gaŵle orgaŶisatioŶer i Ŷye bygŶiŶger”. Det har ligget i 

forventningerne til kvalitetsfondsinvesteringen på i alt 50 mia. kr. (19-pl), at regio-

nerne allerede fra de enkelte byggeriers planlægningsfase gentænker organiseringen 

af arbejdet i de nye bygninger.  

 

Jeg henviser i øvrigt til svar på SUU alm. del spm. 114 samt 149, hvoraf fremgår hvor 

langt regionerne allerede er med realisering af effektiviseringskravene.  
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